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Program för årsmötet 
 
Professor Jens Ljunggren inleder mötet och berättar om sin nyutkomna bok 
”Den svenska idrottens historia.”  
 
Jens Ljunggren är professor i historia, särskilt idrottshistoria, vid Stockholms universitet. Han är 
också styrelseledamot i Svenska idrottshistoriska föreningen. 
 

 

”Idrotten är inte oskyldig.” 
Det är den allra första meningen i Jens 
Ljunggrens bok. Med detta vill han uttrycka 
idrottens stora betydelse inom mängder av 
samhällsområden som hälsa, kultur, ekonomi, 
politik och yrkesliv. 
Men idrotten är också politisk, berättar han 
ett stycke längre ned. Samhällets organ har 
haft avgörande betydelse för idrottens 
utveckling från Gustav Vasa till våra dagar. 

 

Därefter sker de traditionella årsmöteshandlingarna. 

Anmälan 
Du anmäler dig till årsmötet genom att skicka mail till larsliljegren@telia.com senast den 22 
april.  

Därmed får vi din mailadress. Du kommer därefter att få en länk för uppkoppling, tillsammans 
med instruktioner om hur du ansluter till det digitala årsmötet. 

Om du inte har egen dator och mailadress kan du kanske få stöd av någon närstående. Då 
skickar du istället den mailadressen. 

Betald medlemsavgift är en förutsättning för rösträtt vid årsmötet. 
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Dagordning 
 
  1. Upprop och fastställande av röstlängd för mötet. 
  2. Fråga om mötet har utlysts i stadgeenlig ordning. 
  3. Fastställande av dagordning. 
  4. Val av ordförande och sekreterare för mötet. 
  5. Val av justeringsman, som jämte ordföranden skall justera mötesprotokollet. 
  6. Val av erforderligt antal rösträknare. 
  7. Styrelsens verksamhetsberättelser och balans- samt resultaträkning för det senaste 

räkenskapsåret. 
  8. Revisorernas berättelse över styrelsens förvaltning under det senaste räkenskapsåret. 
  9. Beslut med anledning av föreliggande balans- och resultaträkning. 
10. Frågan om ansvarsfrihet för styrelsen för den tid revisionen avser. 
11. Fastställande av årsavgiften för nästa verksamhetsår. 
12. Fastställande av verksamhetsplan och budget för det kommande verksamhetsåret. 
13. Val av 

a) föreningens ordförande, tillika styrelsens ordförande, för en tid av ett år, 
b) halva antalet övriga ledamöter i styrelsen för en tid av två år, 
c) två revisorer och suppleant för en tid av ett år och 
d) tre ledamöter i valberedningen för en tid av ett år, av vilka en skall vara ordförande. 

14. Behandling av förslag som väckts av styrelsen eller inlämnats till styrelsen av röstberättigad 
medlem senast sex veckor före mötet. 

15. Övriga frågor. 
Fråga av ekonomisk art får inte avgöras om den ej finns med på dagordningen för mötet. 
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Verksamhetsberättelse 2020 
Styrelsen inbjöd till ordinarie årsmöte onsdagen den 1 april kl. 18.00 på Riksidrottsmuseum. 
På grund av pandemin beslutade styrelsen att flytta fram årsmötet till hösten 2020, i 
förhoppning om att det skulle kunna ske på traditionellt sätt. 
 
Ett år olikt alla andra 
Verksamhetsplanen för 2020 innehöll ett antal aktiviteter. 

Där fanns planerade medlemsmöten om t.ex. ”Ansvaret för folkhälsan” och ”Radiosportens 
historia och framtid.” En s.k. OS-skylt skulle sättas upp vid Råsunda fotbollsstadion i samband 
med fotbollslandskampen Sverige – Finland på Friends Arena den 4 juni. 

”Årets skylt 2019” skulle sättas upp vid Eriksdalshallen, och ett medlemsmöte skulle arrangeras 
i den klassiska arenan. 

När pandemin slog till, och olika restriktioner infördes, var det helt nödvändigt att inställa 
medlemsaktiviteterna. Ett antal medlemmar fanns i riskgrupperna. 

Årsmötet 2020 
Årsmötet arrangerades digitalt tisdagen den 1 december 2020 kl. 19.00. 

 

Vid årsmötet deltog Jens Lind. 

Jens Lind har i mer än tre decennier varit knuten till SVT som filmare och 
berättare. 

Han har rapporterat från mängder av olympiska spel, producerat 
arkivserien Stopptid och på senare tid ägnat sig åt dokumentärfilmer med 
idrottshistorik som särskild inriktning. 

Jens har varit med på styrelsens önskelista i flera år. Vid årsmötet 
berättade han om spännande idrottshändelser men också om hur han fick 
det första jobbet på TV och vad som driver honom i arbetet. Nyfikenhet 
var en förklaring. 

Drygt 30 medlemmar deltog i årsmötet. 

Styrelsens sammansättning m.m. 
Föreningens styrelse har under verksamhetsåret haft följande sammansättning. 

Hedersordförande 
Björn Persson 
 
Ordförande 
Lars Liljegren vald till 2021 
 
Styrelseledamöter 
Britten Månsson Wallin, Gunilla Stillström och Lars Wahlström valda till 2021 
Roland Berndt, Paul Norén och Hans Tapper valda till 2022 
Kenneth Hörnqvist avslutade styrelsearbetet och kassörskapet på våren 2020 och ersattes då av 
Paul Norén som adjungerades till styrelsen. 
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Urban Dahlberg har varit adjungerad till styrelsen under hela verksamhetsåret 2020. 
Adjungerade Paul Norén invaldes vid årsmötet den 1 december 2020. 

Styrelsen har under kalenderåret 2020 hållit fyra sammanträden. 

Revisorer 
Dag Lindström, Sture Eriksson och Ulf Backlund (suppleant) valda till 2021 

Valberedning 
Valberedningen består av Kjell Adolfsson, ordförande, Ewa Hjelm-Olsson och Nils-Rune Nilsson. 

Medlemsträffar m.m. 

Följande medlemsträffar arrangerades i början av 2020, innan pandemin gjorde det omöjligt att 
träffas på traditionellt sätt. 

Det var så det började 2020 15 januari 2020 

De vinnande ”100-åringarna” 2019, Djurgårdshofs IK och Rönninge Tennisklubb, berättade om 
sin historia.  

Därefter gav Helen Hellmark Knutsson, ordförande i RF-SISU Stockholm, sedan våren 2019, sin 
syn på Stockholmsidrottens framtid. 

Pelle Kotschack, VD i Djurgårdens IF, berättade slutligen om hur föreningarnas historia kan 
vårdas och levandegöras. 

              
Helene Hellmark Knutsson                 Pelle Kotschack 

Varför får inte Sverige arrangera OS? 10 mars 2020 

Ännu ett försök att få OS till Sverige hade misslyckats. Vad kan vi lära av tidigare ansökningar? 
Bör det nu vara slut med svenska OS-drömmar? Vilka alternativ till OS kan finnas i 
Stockholmsregionen? Det var några frågor som ställdes under kvällen. 

Paneldeltagare var Per Palmström, vice ordförande i SOK, borgarråden Karin Ernlund (C) och 
Emilia Bjuggren (S) samt Helene Hellmark Knutsson, ordförande i RF/SISU Stockholm. 

Samtalet leddes av Lars Liljegren.  
 
 
 
 
 
                          
 
Per Palmström        Karin Ernlund     Emilia Bjuggren 

Antal medlemmar 
Antalet betalande medlemmar har utvecklats på följande sätt under senare år. 
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 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 
Individuella 169 177 177 174 163 179 191 202 166 
Organisationer 24 24 24 21 20 20 25 36 28 

 

Under senare år har en glädjande ökning av antalet medlemmar skett. 2020 innebar en 
minskning. Det kan ha samband med att medlemsaktiviteterna har varit färre än under ett 
normalår. 

Informationskanaler 
Föreningens hemsida har funnits på en relativt undanskymd plats på RF-SISU Stockholms 
hemsida. 

RF-SISU Stockholm har från och med årsskiftet 2019/2020 gjort om sin hemsida i enlighet med 
RF:s förändringar i alla distriktsförbunds kanaler. Styrelsen avser att snarast under början av 
2021 göra en egen hemsida. 

Föreningen finns på Facebook under rubriken Stockholms Idrottshistoria. Flera medlemmar har 
gjort goda insatser för att öka intresset för denna. 

Viktigt samarbete 
Samarbetet med RF-SISU Stockholm och Stockholms stads Idrottsförvaltning har också under 
detta verksamhetsår varit en mycket viktig ekonomisk förutsättning för föreningens utveckling. 
Styrelsen vill framföra sitt varma tack för det goda samarbetet och för det ekonomiska stödet. 
De gemensamma aktiviteterna har på grund av pandemin varit begränsade under 2020. 

Sveriges Centralförening för Idrottens Främjande (SCIF) har bidragit med ett välkommet bidrag 
till föreningens ekonomi. Styrelsen vill rikta ett varmt tack till föreningen med lokaler i det 
klassiska Klocktornet i Stockholms stadion. 

Vid årsskiftet 2019/2020 skrevs ett nytt avtal med Stockholms stad. Det reglerar bl.a. 
föreningens ansvar för ”Årets idrottsskylt”, OS-skyltar, bildutställningen i Stockholms Stadion, 
guidade turer m.m. På grund av pandemin har delar i detta avtal ännu inte kunnat bli 
verklighet. 

Medlemskap i andra organisationer 
Stockholms Idrottshistoriska Förening är fortsatt medlem i Föreningsarkiven i Stockholms Län, 
en regional resurs- och samarbetsorganisation i frågor om föreningsarkiv. 

Föreningen är vidare medlem i Svenska idrottshistoriska föreningen och i Sveriges 
Olympiahistoriska Förening.  
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Årsredovisning 
Förvaltningsberättelse 
Det ekonomiska resultatet för 2020 blev ett överskott med drygt 34 000 kr jämfört med den 
balanserade budgeten. 
 
Överskottet förklaras av att ett antal planerade medlemsaktiviteter inte kunnat genomföras 
med anledning av restriktionerna under pandemiåret 2020 samt att intäkter i form av bidrag 
och gåvor blev större än budgeterat. Endast medlemsaktiviteterna ”100-åringarna” och ”Varför 
får Sverige inte arrangerat OS” har arrangerats enligt plan och inom budget. ”100-åringar” 
inkluderar även gåvor med totalt 14 000 kr till jubilarerna. 
 
Styrelsen har sammanträtt digitalt och även årsmötet hanterades på samma sätt. 
Utveckling av hemsidan och uppsatstävling har inte påbörjats utan skjuts till nästa 
verksamhetsår. 
 
Styrelsen valde att lägga extra resurser på brevutskick till medlemmarna med information om 
årets verksamhet, kommande aktiviteter och en påminnelse om medlemsavgift som stöd till 
föreningen och Stockholms idrottshistoria. Detta hörsammades av många medlemmar och 
antalet betalande medlemmar minskade marginellt jämfört med föregående år. 
 
Ett fortsatt stöd från Stockholms stad med 25 000 kr och RF-SISU Stockholm med 20 000 kr 
möjliggör föreningens kommande verksamhet. 
 
Sveriges Centralförening för idrottens främjande har i likhet med föregående år också visat sin 
uppskattning för föreningens verksamhet genom att skänka 10 000 kr. 
 
Styrelsen visar den ekonomiska verksamheten i följande rapport som har samma uppställning 
som budgeten. Intäkter och kostnader redovisas på verksamhetsområden. Resultat- och 
balansräkningen på nästa sida redovisas på kontonivå enligt gängse uppställningsform. 
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Medlemmar 31 dec 2020 Fys Jur Summa 
  pers pers  
Betalda 166 28 194 
Ej betalda 34 6 40 
Summa 200 34 234 
Meddelat utträde 10 
Avlidna 7 

Intäkt Kostnad Kommentarer Intäkt Kostnad
Intäkter 86 850 94 000
Medlemsavgifter 31 850 194 varav 28 organisationer 39 000
Bidrag/gåvor 55 000 Sthlms stad, RF-SISU Sthlm, CF 45 000
Deltagaravgifter medlemsaktiviteter 0 10 000
Administration 4 250 Visma, Nordea, mtrl 5 000
Hemsida 0 10 000
Styrelsen 2 134 8 000
Sammanträden o revision 1 384 7 000
Medlemskap 750 Fören arkiv  Sthlms län, Sveriges IHF 1 000
Årsmöte 6 250 1 dec (digitalt) 10 000
Medlemsaktiviteter 34 519 45 000
”Det var så det började”, 100-åringar 24 639 15 jan 25 000
"Varför får Sverige inte arrangera OS?" 9 880 10 mars 10 000
Höstaktiviteter 0 10 000
Medlemsutskick 5 238 2 000
Uppsatstävling 0 10 000
Representation/Gåvor 0 4 000
Summa 86 850 52 391 94 000 94 000
Resultat 34 459 0

RESULTATRAPPORT
Utfall 31 december 2020 Budget 2020



 

9 

Resultat- och balansräkning 2020 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stockholm 17 februari 2021 

 
Lars Liljegren  

                                   
     Roland Berndt Britten Månsson-Wallin Paul Norén 

                                                                                                                                  
             Gunilla Stillström Hans Tapper  Lars Wahlström 

2020

Intäkter
Medlemsavgifter 31 850
Bidrag 55 000

86 850

Kostnader
Priser o skyltar 4 793
Inköpta tjänster 6 250
Lokalhyra 4 875
Hyra inventarier o verktyg 2 540
Förtäring 7 710
Gåvor 15 821
Kontorsmateriel 259
Styrelsemöten 335
Trycksaker 2 098
Postbefordran 4 149
IT-tjänster 1 861
Bankkostnader 950
Föreningsavgifter 750

52 391

Årets resultat 34 459

RESULTATRÄKNING

Stockholms Idrottshistoriska Förening
802489-0876

Perioden 2020-01-01 - 2020-12-31

31 dec 2020 31 dec 2019

TILLGÅNGAR

Anläggningstillgångar 0 0

Omsättningstillgångar
Kundfordringar 0 25 000
Kassa 0 1 291
PlusGiro 176 935 114 785
Summa omsättningstillgångar 176 935 141 076

SUMMA TILLGÅNGAR 176 935 141 076

EGET KAPITAL OCH SKULDER

Eget kapital
Balanserad vinst eller förlust 139 426 139 426
Årets resultat 34 459
Summa eget kapital 173 885 139 426

Skulder
Förutbetalda medlemsavgifter 2 950 1 650
Övriga förutbetalda intäkter 100
Summa skulder 3 050 1 650

SUMMA EGET KAPITAL OCH SKULDER 176 935 141 076

BALANSRÄKNING

Stockholms Idrottshistoriska Förening
802489-0876

Perioden 2020-01-01 - 2020-12-31
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Verksamhetsplan och budget 2021 

Verksamhetsplan 

Årsmötet på hösten 2020 gav följande inriktningsbeslut om verksamhetsplanen för 2021: 

”Under 2020 har i stort sett all planerad verksamhet ställts in. Den planerade 
verksamhetsplanen för 2020 flyttas till stora delar över till att gälla för 2021 och kommer att 
kompletteras av den styrelse som tillsätts vid dagens årsmöte.” 
 
Ur verksamhetsplanen 2020 
Styrelsen vill därför ännu en gång redovisa de idéer som skulle ligga till grund för verksamheten 
2020. Dessa var följande: 
 
Radiosportens historia och framtid 
Ett möte kanske med anknytning till årets stora sporthändelser – EM i fotboll och OS i Tokyo. 
 
Ansvaret för folkhälsan  
Forskningsresultat och statistik om folkhälsan. Den historiska utvecklingen och t.ex. de politiska 
förväntningarna i ”Idrott åt alla” och utvecklingen mot alltmer vuxenidrott i privat regi, 
delfinansierad med friskvårdsbidrag för anställda och senioraktivitetsstöd från kommuner. Har 
den organiserade idrotten vunnit eller förlorat, stärkts eller försvagats i rollen som 
folkhälsoaktör? 
 
Uppsättning av OS-skylt vid Råsunda fotbollsstadion 
Skylten sätts upp, och ett medlemsmöte arrangeras, i samband med herrfotbollslandskampen 
mellan Sverige och Finland på Friends arena torsdagen den 4 juni. 
 
Uppsättning av ”Årets skylt” 
Medlemsträff vid Rödstu Hage idrottsplats, Botkyrka. Uppsättning av ”Årets skylt” från 2019.  
Skylten har monterats, men något medlemsmöte vid arenan har inte arrangerats. 
 
”Årets skylt” 2020 sätts upp vid Eriksdalshallen, samtidigt som ett medlemsmöte arrangeras. Ett 
samarbete med någon förening, som har haft Eriksdalshallen som hemvist under många år, kan 
vara aktuellt. 
 
Guidad busstur till OS-platser från 1912 
Ska kunna arrangeras enligt avtalet med Stockholms stad.  
 
”I tjejers spår – för framtids segrar” 
Ett möte med Karin Lindelöf, en av författarna till boken med samma namn.  
 
Om tjejlopp och villkor för kvinnors motionsidrottande.  
 
Föreningsbesök hos 100-åring 
Besök hos någon förening som finns med bland 100-åringarna. Speciellt intressant historia eller 
anläggning. 
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Årets hundraåringar 
Presentation av de två föreningar som får priset ”Årets hundraåring” 2020. 
 
Årets hundraåring 
Arbetet med att aktivera flera föreningar fortsätter under 2021 på samma sätt som under de 
senaste åren med inventering av föreningarna och uppmaningar att delta. 
 
Enligt en av RF nyligen framtagen förteckning över föreningar finns 95 föreningar i 
Stockholmsregionen som t o m 2019 har fyllt 100 år. 
 

Det fanns därmed ytterligare 29 föreningar som är kvalificerade att få sin skylt uppsatt på 
väggtavlan i Stockholms stadion, tillsammans med dem som fyller år under 2020 - 2021. 
 
Styrelsens ambition är att genom ökat samarbete med ”hundraåringarna” kunna få en större 
kontaktyta mot framtida medlemmar bl.a. genom information om Stockholms Idrottshistoriska 
Förening på föreningarnas hemsidor. 
 
Årets möte om och med ”hundraåringarna” arrangeras under sommarhalvåret, då Stockholms 
stadion är som vackrast. Det är styrelsens förhoppning att ”hundraåringarna” också ska ta 
initiativ till egna träffar och ökat samarbete. 
 
Digitala träffar 
Styrelsen kommer redan under början av året 2021 att inbjuda till digitala träffar som ett 
alternativ till traditionella möten under pandemin. De kan senare också bli ett naturligt inslag i 
verksamheten. De praktiska förberedelserna är enkla. Kostnaderna är låga. 
 
Aktuella ämnen för de första träffarna planeras vara Riksidrottsmuseum och idrottshistoriskt 
arbete respektive Karin S. Lindelöfs och Annie Woubes bok ”I tjejers spår för framtids segrar”, 
som bl.a. skildrar tjejloppen och villkoren för kvinnors motionsidrottande. 
 
Informationskanaler 
En egen hemsida sätts upp under våren 2021. Avsikten är att skapa en webbplats, som hålls 
aktuell, och där det är lätt att hitta. 
 
En väl utvecklad hemsida kan senare vara en plattform för t.ex. en ”sporttidning” med i första 
hand historiska inslag. 
 
Facebooksidan fortsätter. 
 
Årets skylt 
Årets skylt för 2020, Eriksdalshallen, sattes inte upp på grund av pandemin. Ambitionen är att 
denna skylt istället blir Årets skylt 2021 och sätts upp, samtidigt som ett medlemsmöte 
arrangeras i hallen.  
 
Ett medlemsmöte vid Rödstu hage idrottsplats i Botkyrka kan vara aktuellt. Skylten sattes upp 
under 2020. 
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OS-skyltarna från OS-jubileumsåret 2012 
En inventering av skyltarna gjordes redan under 2018. Skadade skyltar ska enligt avtalet med 
Stockholms stad repareras av Stockholms stads idrottsförvaltning.  
 
Råsunda fotbollsstadion står på tur för att få en ny skylt. En skylt sätts upp under året, 
förhoppningsvis i samband med en fotbollslandskamp på Friends Arena. 
 
Guidad rundtur till OS-skyltarna kommer att genomföras på begäran från Stockholms stad eller 
annan idrottshistorisk intressent. 
 
Styrelsen kommer också att undersöka förutsättningarna för att flera skyltar, i viss mån för 
vägvisning, sätts upp längs maratonbanan från OS 1912. För närvarande finns fyra ordinarie 
”OS-skyltar” längs Maratonleden. Detta förutsätter, att kommunerna Solna, Sollentuna och 
Stockholms tar ansvar både för organisering och finansiering.  
 
Det är naturligt att skildra skyltarnas innehåll och placering på föreningens framtida hemsida. 
 
Föreningarnas ansvar för det historiska arvet 
Föreningarnas historia och intresset för dokumentation av historien i föreningarna är 
avgörande för det framtida idrottshistoriska arvet. 
 
Styrelsen har tagit initiativ tillsammans med Svenska idrottshistoriska föreningen, Sveriges 
Centralförening för Idrottens Främjande och företrädare för RF för att förstärka arbetet med 
denna fråga. Förhoppningsvis kommer konkreta åtgärder att visas upp i RF:s verksamhetsplan.  
 
Medlemsvärvning 
Styrelsen avser att under 2021 göra en satsning på medlemsvärvning. Viktiga målgrupper är 
medlemmarna i ”100-åringarna”, föreningar och SDF i Stockholm. Det är styrelsens förhoppning 
att föreningen ska kunna beredas plats på organisationernas hemsidor, så att många möjliga 
individuella medlemmar ser föreningens verksamhet. 
 
Styrelsens ambition är att under 2021 ytterligare öka antalet medlemmar och hoppas få hjälp i 
detta arbete av alla nuvarande medlemmar. 
 
Uppsatstävling  
Styrelsen kommer att ta initiativ till ett pilotprojekt med syftet att starta en uppsatstävling i 
vissa skolor i regionen. Syftet är att öka ungdomars intresse för idrottshistoria. Aktiviteten kan 
också leda till en ökad användning av föreningars och förbunds historiksidor. 
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Budget för 2021 
 
Föreningens ekonomi är god med 174 000 kronor i eget kapital. Självklart ska föreningens 
ekonomiska hantering också i fortsättningen präglas av hög kostnadsmedvetenhet och ideellt 
engagemang. 
 
Styrelsen planerar att under 2021 genomföra en verksamhet med flera fysiska 
medlemsaktiviteter. Vissa aktiviteter kan genomföras digitalt om pandemirestriktionerna 
förlängs in på andra halvåret 2021. 
 
Även under 2021 anpassas och förändras aktivitetsutbudet med hänsyn till rådande 
förhållanden. Det kan innebära såväl nya som inställda aktiviteter. Det ekonomiska utfallet kan 
därför komma att avvika från budget. 
 
Medlemsavgifterna föreslås oförändrat 150 kr (250 kr för organisation) Totalt bedöms fler 
betalande medlemmar än tidigare år beroende bl.a. på bättre uppföljning och mer aktiv 
medlemsvärvning. 
 
Bidrag från föreningens grundare RF-SISU Stockholm och stödet från Stockholms stad bedöms 
oförändrat. Gåva från Sveriges Centralförening för Idrottens Främjande kan inte påräknas varje 
år utan får ses som en mycket positiv överraskning. 
 
I enlighet med fastställda riktlinjer har en mindre deltagaravgift budgeterats för att täcka 
kostnaderna för förtäring i samband med aktiviteter. 
 
Styrelsen föreslår en underbalanserad budget (- 17 000 kr). 
 
Då SIHF:s ekonomi är solid med 174 000 kronor i eget kapital ser styrelsen inte något 
risktagande med en underbalanserad budget. Verksamhet ska bedrivas, så att föreningens 
ändamål främjas. Medlen ska användas i detta syfte.  
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Valberedningens förslag 
 
Ordförande Lars Liljegren  omval till 2022  
 
Ledamöter Britten Månsson-Wallin omval till 2023 
 Gunilla Stillström  omval till 2023 
 Lars Wahlström  omval till 2023 

 
Valda till 2022 är Roland Berndt, Paul Norén och Hans 
Tapper. 

     
Revisorer Sture Eriksson och Dag Lindström till 2022 (omval)  
      
Revisorssuppleant Ulf Backlund till 2022 (omval)   
  
   
För valberedningen 
 
Kjell Adolfsson Ewa Hjelm-Olsson  Nils-Rune Nilsson 
Sammankallande 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 


